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Na slovíčko…
Vážení spoluobčané,
nejprve bych Vám rád popřál do nového roku 
hodně zdraví, lásky a pěkných chvil v okruhu 
Vašich blízkých. Zvlášť pak přeji především 
pevné zdraví bývalému starostovi panu Pavlu 
Čejkovi, který se s komunální politikou rozlou-
čil s tím, že si již chce užívat podzimu života.

Po odstoupení pana starosty, místostarostů, 
zbylých radních a po neúspěšných pokusech 
sestavení rady nové, jsem byl zastupitelstvem 
pověřen jakožto statutární zástupce našeho 
města. Rozpočet na rok 2022 včetně investic byl 
schválen před odstoupením rady, postupujeme 
tedy podle něj. Zřejmě největší letošní realizací 
bude rekonstrukce hyg. zázemí ZŠ, výběrové 
řízení je již připraveno. Aktuálně se dokončuje 
např. oprava ulice Na Zahradách. Čekáme na 
dodání zastávky do ul. Těmická. Navázali jsme 

např. na projekty ul. Mlýnská a Zahradní. Co se 
týká zámku, v  tomto roce se budeme věnovat 
nezbytné stabilizaci jeho technického stavu. Je 
připraven projekt na sanaci kleneb, se kterým 
jsme zažádali o krajské dotace. Dále je rozpraco-
ván např. návrh na řešení hospodaření s dešťovou 
vodou v areálu. Doufejme, že tento rok již bude 
přát i kulturním akcím.

Přeji vám pohodové čtení následujících strá-
nek, na kterých se dočtete třeba o činnosti našich 
energických spolků a organizací, kreativních bze-
neckých dětí, ale i o chystaných společenských 
událostech, na kterých se snad v hojném počtu 
setkáme.

Erik Ebringer
zastupitel pověřený výkonem 

pravomoci starosty

s Ing. arch. Erikem Ebringerem

autor fotky - Filip Radosta



Kyjovské Slovácko v pohybu – vaše MASka

Před pár lety se v souvislosti s rozvojo-
vými aktivitami v regionu objevil nový 
pojem MASka. Někteří z vás ale možná 
dodnes neví, co jiného než maškarní 
maska, či obličejová maska či maska, 
za kterou se občas člověk potřebuje 
schovat, si mají přestavit. Možná jste 
si také všimli našeho loga – slováckého 
klobúčku, kterým jsou označeny námi 
podpořené projekty a rovněž nevíte, 
co je pod klobúčkem. Tak právě pro ty 
z vás si dovolím malé vysvětlení, protože 
činnost MASky se vás všech nějakých 
způsobem může dotknout. Spolek Ky-
jovské Slovácko v pohybu je jednou 
ze 180 tzv. MASek (Místních akčních 
skupin), které působí ve venkovských 
oblastech ČR a podílí se na jejich rozvoji. 
Kyjovské Slovácko zahrnuje 45 obcí 
kolem Kyjova, je tedy i vaší MASkou.
Spolek Kyjovské Slo-
vácko byl založen před 
dvaceti lety skupinou 
nadšenců, kteří se chtě-
li podílet na zlepšování 
kvality života na Kyjov-
sku a využít možností 
blížícího se vstupu do 
EU. Postupně se z nich 
vypracoval tým pro-
fesionálů, který nadá-
le plní poslání spolku 
s mottem: „Společně 
s místními se podílíme 
na rozvoji našeho re-
gionu.“
Svou činností přineslo 
na Kyjovsko více než 250 
000 mil. Kč a podpoři-
lo více než 350 projektů 
obcí, drobných podni-
katelů, spolků, škol 
a farností.

Spolu s ostatními členy týmu však vě-
řím, že jste o nás a našich aktivitách 
přinejmenším slyšeli, či se jich přímo 
účastnili, ať už jako žadatelé, či jako 
účastníci akcí.

CO DĚLÁME
CLLD - Komunitně vedený místní 
rozvoj – prostřednictvím získaných 
prostředků z EU fondů PRV (Program 
rozvoje venkova), IROP (Integrovaného 
regionálního operačního programu), 
OPZ (Operační program Zaměstnanost) 
podporujeme projekty obcí, malých 
podnikatelů, spolků, farností.
MAP – Místní akční plán rozvoje vzdě-
lávání – z programu Výzkum, vývoj 
a vzdělávání podporuje zlepšování kva-
lity vzdělávání a technického zázemí 
škol a školek.
CSS – Centrum služeb pro obce – díky 
projektu Svazu měst a obcí podporujeme 
spolupráci obcí, přípravu a realizaci 
společných projektů a rozvoj místní 
ekonomiky.
TAS – jsme členem Turistické asociace 
Slovácko a podílíme se na rozvoji cestov-
ního ruchu, např. zavedením regionální 

značky Slovácko -regionální produkt.
Animace území – podněcujeme nové 
nápady, konzultujeme projekty, propo-
jujeme partnery, motivujeme, vzdělává-
me, publikujeme, pořádáme vzdělávací 
a kulturní akce a další.

JAK SE MŮŽETE ZAPOJIT:
můžete získat podporu na uskuteční 
svého nápadu a realizaci projektu
můžete podat námět k činnosti MAS
můžete se se stát členy některé pracovní 
skupiny
můžete se podílet na organizaci akcí 
MAS
můžete se stát členem MAS
můžete se stát našim kritikem či opo-
nentem
Tím vším můžete napomoci k rozvoji 
vašeho regionu! Dveře naší kanceláře 
jsou Vám otevřené.

Těšíme se na spolupráci!

Za Kyjovské Slovácko v pohybu, z.s.
Anna Čarková

předsedkyně
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Z usnesení z 61. schůze 
Rady města Bzenec 
konané dne 19. 11. 2021

Z usnesení z 62. schůze 
Rady města Bzence 
konané dne 09. 12. 2021

Z usnesení z 64. schůze 
Rady města Bzence 
konané dne 30. 12. 2021

Z usnesení z 65. schůze 
Rady města Bzence 
konané ve dnech 07. 01 
a 10. 01. 2022

Z usnesení ze 63. schůze 
Rady města Bzence 
konané ve dnech 10. 12. 
a 13. 12. 2021

Rada města
SCHVALUJE
- rozpočtové opatření č. 10/2021.
-  plán inventur za rok 2021 ke dni 31.12. 

2021.
-  externí zpracování střednědobého roz-

počtového výhledu města s analýzou 
financí a ratingem od p. Ing. Luďka 
Tesaře za cenu 24.000 Kč + DPH.

-  návrh rozpočtu Základní školy a ma-
teřské školy Bzenec, p. o. (Olšovská 
1428, Bzenec) za rok 2022 ve výši 
70.795.000 Kč.

-  návrh rozpočtu Služeb města Bzence, 
p. o. (Kasárna 500, Bzenec) na rok 2022 
ve výši 17.084.000 Kč.

-  uzavření Smlouvy o dílo mezi měs-
tem Bzenec a firmou SYTYS.cz, s. r. o. 
(Klapkova 432/57, Praha 8) na stavbu 
„Bzenec – rekonstrukce hřbitovní zdi“ 
za celkovou cenu 3.359.045,30 Kč včet-
ně DPH.

-  výsledky výběru dodavatele na akci 
„Konstrukce sedaček a pódia Amfiteátr 
– Kaple“ a rozhodla o přijetí nejvý-
hodnější nabídky, tedy nabídky firmy 
SYTYS. cz, s. r. o.ve výši 513.569 Kč bez 
DPH. S touto firmou bude uzavřena 
smlouva o dílo.

-  rekonstrukci ústředního topení 
v knihovně, a to kompletně včet-
ně kotle, firmou Radmil CZ, s. r. o.
(Toužimská 588/70, Praha 9) za cenu 
724.833,60 Kč bez DPH. S touto fir-
mou bude uzavřena smlouva o dílo. 
Důvodem je havárie otopné soustavy.

-  v rámci dokončení rekonstrukce 
ulice Na Zahradách zahrnout i 6 
vjezdů v této ulici, a to firmou DAC 
Těmice, s.r.o- (Těmice 241) za cenu 
284.124,34 Kč včetně DPH.

-  zhotovení oplocení jímací šachty na 
vodu v lokalitě Dubové na pozemku 
parc. č. 5199/468 v k. ú. Bzenec fir-
mou Montáže Hapla, s. r. o. (Strážnická 
1447, Bzenec) za cenu 18.300 Kč bez 
DPH. Jde o zabezpečení nebezpečné-
ho místa v katastru města – možnost 
utonutí.

Rada města
SCHVALUJE
-  podání žádosti o dotaci MMR – 

117d82220 Podpora obnovy a rozvoje 
venkova: DT 117d8220E Rekonstrukce 
a přestavba veřejných budov

Rada města
SCHVALUJE
-  rozpočtové opatření č. 12/2021.
-  konání sbírky za účelem obnovy areálu 

bzeneckého zámku.

Rada města
SCHVALUJE
-  aktualizaci webových stránek města 

od spol. Antee, s. r. o. (Havlíčkova 13, 
Praha 1) za cenu cca 16.000 Kč bez DPH 
včetně přizpůsobení webu pro novou 
legislativu. Důvodem je řešení záko-
na o úpravě povinně zveřejňovaných 
informací.

Rada města
SCHVALUJE
-  navýšení ceny obědů dospělých stráv-

níků od firmy Scolarest – zařízení 
školního stravování spol., s. r. o. (ol-
šovská 1428, Bzenec) od 01.01. 2022. 
Nová cena obědového menu činí 65 Kč 
včetně DPH – z toho bude hrazeno 
z rozpočtových výdajů 19 Kč, ze so-
ciálního fondu 24 Kč a zaměstnanec 
uhradí 22 Kč.

- navýšení pojistné částky o 21. 136 Kč 
pro soubor budov města u stávajících 
pojistných smluv uzavřených firmou 
Eurovalley, s. r. o. (Příkop 838/6, Brno) 
s účinností od 01.01 2022, a to z důvodu 
rostoucích cen všeho zboží.
- uzavření smlouvy s firmou AQUA-
TIS, a. s. (Botanická 834/56, Brno) na 
zpracování projektové dokumentace 
„Hydraulického posouzení – návrh kon-
cepce eliminace aktivní zóny záplavo-
vého území vodního toku Syrovínka ve 
Bzenci v zájmovém území ul. Sportovní“ 
za nabídnutou cenu 159.875 Kč bez DPH. 
(Objednávka ze dne 09.11. 2021, která 
navazuje na jejich nabídku a následnou 
komunikaci věci doby dodání díla).
- cenovou nabídku na projektové práce 
na stavbu „Bzenec – prodloužení cyk-
lostezky na Přívoze“ za cenu 93.049 Kč 
včetně DPH od firmy Projekce SD, s. r. o. 
(Na Výhoně 3223, Hodonín).
- cenovou nabídku na projektovou do-
kumentaci opravy mostu přes Vracovský 
potok za cenu 104.000 Kč a cenovou 
nabídku na projektovou dokumentaci 

opravy mostu přes Syrovínku za cenu 
67.000 Kč od p. Ing. Dušana Pařila (Oře-
chov).
- výsledky výběru dodavatele na akci 
„Oprava střech – garáží SMB; holobyty 
Kasárna a budovy Městského úřadu 
Bzenec“ a rozhodla o přijetí nejvý-
hodnější nabídky, tedy nabídky firmy 
IZOLMONT CZ, s. r. o. (Babická 2341/5, 
Praha 4 – Chodov). Jedná se o akce „Stře-
cha garáží SMB“ za cenu 1.169.434 Kč, 
„Střecha holobyty Kasárna“ za cenu 
1.755.847 Kč a „Střecha budovy MěÚ“ 
za cenu 835.658 Kč. Vše v celkové výši 
3.760.939 Kč včetně DPH. S touto firmou 
bude uzavřena smlouva o dílo.
- realizaci osvětlení přechodu pro chodce 
u pošty firmou ELTODO OSVĚTLE-
NÍ, s. r. o. (Novodvorská 1010/14, Praha 
4) za cenu cca 108.000 Kč včetně DPH.
- pronájem části plochy pod Starým 
hradem za účelem provozování vinař-
ského degustačního stánku. Jedná se 
o pozemek parc. č. 3703/3 a částečně 
pozemek parc. č. 3698, a to na dobru 
určitou od 01.06. 2022 do 30.09. 2022 pro 
firmu Zámecké vinařství Bzenec, s. r. o. 
(Zámecká 1508, Bzenec).

→
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Výpisy ze zápisu z 18. 
zasedání Zastupitelstva 
města Bzence konaného 
dne 15. 12. 2021

Výpisy ze zápisu z 19. 
zasedání Zastupitelstva 
města Bzence konaného 
dne 12.01. 2022

Zastupitelstvo města
SCHVALUJE
-  neobsazení funkce druhého místosta-

rosty města (po rezignaci Ing. M. No-
voměstského.

-  návrh Rady města na zástupce měs-
ta při projednávání ÚPD Bzence 
a současně dalších podnětů s MěÚ 
Kyjov, odborem životního prostředí 
a územního plánování a zpracovatele 
ÚP Ing. arch. Ivem Kabeláčem, a to 
Ing. Dušana Haplu – ten tak nahradí 
Ing. M. Novoměstského.

-  rozpočtové opatření č. 10/2021 (schvá-
lené radou města).

-  rozpočtové opatření č. 11/2021.
-  provedení posledního rozpočtového 

opatření na rok 2021 radou města, a to 
i nad rámec limitů radě povolených 
usnesením ze dne 17.12.3018, s tím, 
že bude předloženo k dodatečnému 
schválení na prvním jednání zastu-
pitelstva města v roce 2022.

-  rozpočet města na rok 2022. Závaz-
nými ukazateli rozpočtu jsou v příj-
mech stanoveny rozpočtové třídy 1 až 
4, ve výdajích třída 5 s vyčleněnými 
konkrétními položkami 5331, 5329 
a 5321 a třída 6. Příjmy cekem činí 
104.284.5 tis. Kč, výdaje celkem činí 
132.604.5 tis. Kč, schodek rozpočtu 
ve výši 28.320,0 tis. Kč bude vyrov-
nán zapojením zůstatku finančních 
prostředků z minulých let (tř. 8 fi-
nancování pol. 8115).

-  střednědobý výhled rozpočtu města 
pro roky 2023-2026.

-  investiční akce města pro rok 2022.
-  zřízení účelového fondu – OBNOVA 

BZENECKÉHO ZÁMKU. Ten bude 
sloužit pro realizaci oprav areálu a pro 
začátek do něj bude vloženo 20 mi. Kč.

-  zřízení účelového fondu – MALÝ 
OBCHVAT MĚSTA. Ten bude sloužit 
pro realizaci a zbudování propoje-
ní ul. Vracovská a ul. Těmická. Do 
fondu budou vloženy prostředky zís-
kané z prodeje pozemků fy: ODEX 
Real property, s. r. o. a Lidl Česká 
republika, v. o. s. Fond bude zřízen 
do 31. 01. 2022.

Zastupitelstvo města
SCHVÁLILO
-  rozpočtové opatření č. 1/2022 – mo-

dernizace topení na budově č. p.  759 
– knihovny a stálé expozice (doplatek 
ve výši 660.000 Kč včetně DPH).

-  aby do účelového fondu – Obnova 
bzeneckého zámku byly poukazovány 
příjmy z účelové sbírky na Obnovu 
zámku a darů od třetích osob.

- u ložení finančních prost řed ků 
(cca 40 mil. Kč) u Sberbank, a. s. 
s úrokovou sazbou 3% - jedná se o dva 
fondy. Které byly schváleny na 18. za-
sedání zastupitelstva.

-  ve vazbě na vypsané nabídkové říze-
ní na prodej nemovitostí RD č. p. . 
589 s pozemky parcel. č. : 852 – 
(cca 740 m2) a 853 (cca 2006 m2) – 
bude smlouva uzavřena se zájemcem, 
který podal druhou nejvyšší nabídku.

ZVOLILO
-  za přísedícího Okresního soudu v Ho-

doníně paní Ing. Jitku Adámkovou.

POVĚŘILO
-  zastupitele: Mgr. Bc. Jiřího Adamce, 

p. Pavla Čejku a RNDr. Jitku Jablo-
nickou k užívání závěsného znaku 
se státním znakem České republiky, 
a to při významných příležitostech 
a občanských obřadech.

-  úpravu směrnice města Bzenec pro 
r. 2022 na pronájem (pacht) nebyto-
vých a bytových prostor v majetku 
města. Důvodem je zvyšující se inflace 
za poslední uplynulé období.

-  realizaci územních prací pro rozšíření 
veřejného světlení a kabelové televi-
ze pro výstavbu 6 RD v nové lokalitě 
Bažantnice provede spol. Energoservis 
za cenu 383.000 Kč včetně DPH.

-  realizaci prací při akci „Zpevnění plo-
chy na ul. Písecká“ za účelem vybu-
dování 9 parkovacích míst v lokalitě 
Písecká. Práce bude provádět spol. 
DAC Těmice, s. r. o. (Těmice 228) za 
cenu ve výši 178.224,35 Kč včetně DPH.

-  realizaci prací při akci „Zpevněná 
plocha na ul. Tyršova“. Práce bude 
provádět spol. DAC Těmice, s. r. o. (Tě-
mice 228) za cenu ve výši 238.129,60 Kč 
včetně DPH.

-  realizaci prací při akci „Oprava vjezdu 
v RD č. 565“ v ul. Veselská. Práce bude 
provádět spol. DAC Těmice, s. r. o. (Tě-
mice 228) za cenu ve výši 19.173,81 Kč 
včetně DPH.

-  zpracování projektové dokumentace 
na akci „Statické zajištění valených 
kleneb zámku Bzenec“ projektantem 
p. Ing. Janem Rýpalem (Moravský Pí-
sek) za cenu 44.000 Kč.

-  cenovou nabídku od spol. UH 
IPON, s. r. o. (pod Valy 314, Kunovi-
ce) na zpracování PD na rekonstrukci 
nájemního bytu v domě č. p. . 85 v ul. 
B. Němcové za cenu ve výši 25.000 Kč 
bez DPH.

-  výrobu a montáž ocelového krytu na 
městskou studnu v ul. Bzinská od fir-
my Montáže Hapla, s. r. o. (Strážnická 
1447, Bzenec) za cenu 24.800 Kč bez 
DPH.

-  výměnu plynového kotle na DK Bzenec 
firmou Radmil CZ, s. r. o. (Toužimská 
288/70, Praha 9) za cenu cca 165.000 Kč 
bez DPH. Důvodem je porucha na 
zařízení po životnosti.

-  dlouhodobý pronájem ppozemků parc. 
ř. 418/1 a 418/19 v k. ú. Bzenec pro 
firmu VINNÝ DŮM, spol., s. r. o. za 
účelem parkování vozidel k novému 
BD v areálu Kasáren.

SCHVALUJE
-  PhDr. Bc. Ilonu Tranžíkovou, Ph.D., 

na vedoucí pracovní místo ředitelky 
Základní školy a mateřské školy Bzenec
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Z pera našich čtenářů…

Máj šeříků a lásky

Obličej zabořený
do šeříku
neskutečně sladké lásky.
Ach
neskutečné lásky!
Tisíce kvítků
jsou naráz
všechny moje…
… tisíce znovu
Na konci všeho
pětilístek
uprostřed…
… pro největší z lásek.
Byl máj
a tys mně ho
s láskou
věnoval.
Tak zářila!
Tak nikdy předtím
nikdy potom…!
… V srdci mně
nikdy jiný
nikdy
nezůstal
navěky věků
nezůstal
jak od tebe láska.
Ten pětilístek
nezůstal…
… se všemi vůněmi
co na světě
je šeříků
i tebe
láska v lásce
ty a já
v nekonečnu…
…navěky věků.
Amen.

V. Radostová

Úvaha:
Zastupitelstvo & Rada
Vážení spoluobčané,
v prvé řadě bych rád řekl, že ná-
sledující úvahu píši bezprostředně 
pár dní po mimořádném zastu-
pitelstvu města Bzence, konaném 
dne 12. 1. 2022. V této době na-
stala velmi výjimečná situace, 
a to svou unikátností v rámci 
celostátního měřítka. Situace je 
nejen vyhrocená mezi zastupi-
teli či jejich podporovatelskými 
tábory, ale hlavně, vzhledem ke 
své unikátnosti, je také sama pro 
zúčastněné zmatečná, jde o něco 
vskutku nového, co dokonce 
ani sami zastupitelé nemají jak 
uchopit, jde o cestu nevyšlapanou 
nikým z nás. Ruku v ruce s tím 
jde i chaotičnost a neprůzrač-
nost celé situace. Výsledek mi-
mořádného zastupitelstva je totiž 
nejasný i lidem docházejícím na 
zastupitelstvo pravidelně, nejen 
na to poslední. Tím se dostávám 
k podstatě této úvahy, kdy bych 
Vám rád shrnul můj pohled na 
věc, pokud možno v co nejvyšší 
možné míře nestranný, abychom, 
jak jsem zmiňoval, mohli tuto 
problematiku uchopit i my, ob-
čané města Bzence.
Naše země (a samozřejmě nejen 
ta naše) zažila několik autorita-
tivních režimů, kdy byl utlačo-
ván názor a projev jedince pod 
hrozbou sankcí. K tomuto utla-
čování docházelo skrze v plné 
míře drženou moc v jednom bodě 
(v rukou vůdce, strany), moc byla 
takzvaně koncentrována. Aby 
k této koncentraci nedocházelo, 
byla nasnadě otázka rozdělení 
moci. Toto rozdělení by nejen 
uzurpování moci bránilo, ale také 
kontrolovalo pomocí různých sys-
témů brzd a vah uzurpování moci 
ostatními částmi moci. Základní 

dělení moci, Vám všem známé, 
je dělení moci na moc zákono-
dárnou (legislativu), výkonnou 
(exekutivu) a soudní (jurisdikci). 
Pro zjednodušení aktuální situace 
ve Bzenci budu používat analogii 
k moci zákonodárné a výkonné 
moci na úrovni našeho města, 
tedy že zákonodárná moc (zastu-
pitelstvo) vydává obecně závazné 
vyhlášky ve své působnosti a vý-
konná moc (Rada města), už jak 
název napovídá, moc vykonává. 
Legislativou budu myslet městské 
zastupitelstvo a exekutivou zastu-
pitelstvem volenou Radu města.
Rada města se zodpovídá zastupi-
telstvu jako občany přímo volené-
mu orgánu, od nichž má mandát 
a legitimitu. Tento akt vyslovení 
důvěry neprobíhá tak, jako na ce-
lostátní úrovni, tedy hlasováním 
o důvěře, ale důvěru a legitimitu 
radní dostávají samotným zvole-
ním. Běžnou situací tedy bývá, že 
místa v Radě města má zajištěna 
většina zastupitelstva, podobně 
jako například Vláda ČR. Není to 
ovšem jediná možnost. Na rozdíl 
od Vlády ČR je totiž možnost 
do Rady zahrnout i zastupitele 
z menšinového tábora. U Vlády 
ČR tato možnost není využívána, 
jelikož by rušila akceschopnost 
a směr priorit. V rámci exekutivy 
samosprávných obcí tato varianta 
nebývá také běžná, ale je možná. 
Ještě je důležité říci, že radních ve 
Bzenci bývá 5, což je sice známý 
fakt, ale píši jej, protože bude dů-
ležitý později.
Teď již k meritu věci, neboli co za 
situaci se, ve vztahu ke zmíněné 
analogii na státní moc, ve Bzenci 
v posledních dnech seběhlo. Situ-
ace je výjimečná tím, že většinou, 
když rezignují radní na své pozi-
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ce v exekutivě, rozpouští se následně 
i zastupitelstvo jako legislativní orgán 
a pokud k tomu dojde například v půl-
ce období, jsou vyhlášeny předčasné 
volby. Toto ve Bzenci nenastalo. Za 
otázkou, proč to nenastalo, vidím dva 
důvody. Jedním je rozhodně doba, kdy 
se celá situace odehrála, ve vztahu ke 
konci mandátu zastupitelů a následu-
jícím řádným komunálním volbám. 
Vyhlášení nových voleb není otázka 
pár dní, ale je potřeba splnit zákonem 
dané lhůty na zveřejnění data voleb, 
kandidátek apod. Takto hektickou situ-
aci lze vyřešit prostě a jednoduše tím, 
že se ten mandát, s například novou 
navolenou radou, „už nějak doklepe“.

Druhým důvodem ovšem je, a asi ne-
jen za mě tím hlavním, vyhrocenost 
situace ve vztahu k loňskému refe-
rendu o setrvání zámku v majetku 
města. Okolnosti referenda, o co šlo 
a podobně, asi všichni víme, nebo 
alespoň tušíme, a tak shrnu jen to 
podstatné pro dnešní situaci. Po, pro 
Radu města prohraném, referendu bylo 
aktuální složení Rady vybídnuto k od-
povědnosti nejen explicitně opozicí, 
ale i samotnou logikou věci, kdy se 
současné vedení neztotožnilo s my-
šlenkou směřování Bzence (myšleno 
otázek opravy zámku apod.), a svá 
místa v Radě dalo k dispozici. Pokud 
se s něčím tak zásadním totiž orgán 
neztotožní, logicky nemůže tuto moc 
v této působnosti vykonávat a na své 
funkce rezignují. Od oznámení složení 
funkcí radních do konečné rezignace 
dali opozičním zastupitelům (kteří 
referendum vyhráli) možnost nahra-
dit předešlou Radu radními dle jejich 
výběru. A teď nastává první problém, 
jelikož dochází k významné kolizi dvou 
proudů. Opoziční radní totiž chtějí, aby 
byla Rada reflektována zastoupením 
v zastupitelstvu a poměr radních v této 
radě byl 3:2 pro současnou opozici. 
Současná koalice zase chce, aby opozice 
ovládala celou Radu, tedy měla všech 5 
radních. Argumentuje akceschopností 
Rady, hlavně v otázce opravy zám-
ku, se kterou se koalice neztotožňuje, 

viz výše. Co se týče mého názoru, tak 
preferuji akceschopnost Rady jako vý-
konného orgánu, kde opravdu není 
standardem Radu dělit a reflektovat 
ji k zastupitelstvu. Navíc, vzhledem 
k vyhrocené situaci, si dokážu spo-
lupráci uvnitř rady těžko představit. 
Problém u mě není v tom, že koalice 
odmítá, dle opozice vstřícnou nabídku, 
na schéma rady 3:2, ovšem poté mi 
na rozum nejde to, proč nepřistoupí 
na mnohem příjemnější a, jak již bylo 
zmíněno, akceschopnější schéma všech 
pěti radních z opozice. Je to standard, 
je to fakticky lepší, jak pro občany, tak 
pro samotnou opozici. Být určitým 
způsobem akceschopný asi jde i v po-
měru 3:2, ale proč by k tomu mělo dojít, 
ten základní důvod, ten mi asi uniká. 
Také, vzhledem k výše zmíněnému, 
legitimita Rady pochází od zastupitel-
stva, tedy když se většina zastupitelů 
rozhodne zvolit Radu z opozičních 
zastupitelů, opravdu dle mě není ar-
gumentem poukazování na to, že by 
měla být Rada zastoupena poměrným 
systémem ve vztahu k zastoupení v za-
stupitelstvu. Mandát zastupitele, když 
jej analogicky přirovnám k mandátu 
poslance či senátora, je nedotknutel-
ný, jelikož pochází přímo od občanů, 
tudíž rozhodnutí zastupitelů reflektuje 
akurátně občany, ne že by Rada měla 
reflektovat zastupitelstvo. Navíc, znovu 
v analogii k poslaneckému či senátor-
skému mandátu, je zastupitel vázán 
pouze slibem, a pokud nejedná proti 
zákonu (nebo z etického hlediska proti 
programu před volbami, ovšem toto 
není právně závazné), nemůže přeci 
postupovat mandát na základě názoru, 
k čemuž byli koaliční zastupitelé také 
vyzývání. To, proč jsem vůbec na začát-
ku složku výkonnou a zákonodárnou 
možná až příliš vymezoval, bylo kvůli 
pochopení této situace. Exekutiva má 
konat, je-li to proti jejímu přesvědčení, 
tak postoupí funkce, zatímco legislativa 
reflektuje občany, od nichž má přímou 
legitimitu, tudíž postupovat mandát 
nemusí, protože jen názor zastupuje 
poměrně, ne přímo vykonává jako 
exekutiva.

To je ale jen můj subjektivní názor 
na situaci, která se možná již v době 
publikace změnila, vraťme se zpátky 
k rekapitulaci.
To, co událost jako takovou dělá ce-
lostátně raritní, je ovšem výsledek 
mimořádného zastupitelstva, na kte-
rém došlo ke zmíněným rezignacím 
radních a mělo dojít ke zvolení nového 
vedení. Nové vedení města totiž zvo-
leno nebylo, k hlasování o ustavení 
konkrétních lidí do rady či na pozice 
starosty a místostarosty totiž ani ne-
došlo. Koaliční a opoziční zastupitelé 
nenašli řeč a město tím pádem setrvává 
od zmíněného zastupitelstva v určitém 
bezvládí. Situace je vážně zajímavá, 
jelikož nebyl, krom jednoho podpisu 
dotace bývalým starostou, ani pověřen 
nikdo, kdo by město zastupoval v nej-
různějších nutných úkonech. Občas 
zazněla jména zastupitelů, kteří od-
stoupili z pozice radních, aby zastu-
povali město, ale vzhledem k tomu, 
že odstupují, mi opět toto řešení zas 
a znova nedává smysl. Smysl dle mě 
totiž celá tato situace postrádá, a roz-
hodně tomu není takto jen u mě. Rád 
bych měl ve svém městě akceschopné 
vedení, které sekunduje potřeby obča-
nů a dává je na první místo. Možná, 
že v době, kdy si toto čtete, k tomu již 
došlo, možná také ne. Chtěl jsem jen 
situaci jako takovou shrnout, pro Vás 
i pro sebe, protože mi přijde zajímavá 
její politologická a státovědná rarita, 
a také, protože mě zajímá, jak nakonec 
celá situace dopadne a jak bude dále 
dopadat na další dění, například příští 
komunální volby.
Vážím si Vašeho přečtení

Jaroslav Váňa, student
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KOUZELNÉ VÁNOCE

MY TŘI KRÁLOVÉ

Adventní čas přichází s bílými vlo-
čkami a příchodem Mikuláše, čerta 
a anděla. Děti se na ně každým rokem 
těší a vždy slibují, že už budou hodné. 
Domovy provoní vůně vánočního 
cukroví a jehličí, na první adventní 
neděli zapalujeme svíčku a už při-
chází ta doba nádherného očekávání 
a splnění všech přání. Znějí koledy 
a lidé mají k sobě zase o krůček blíže. 
Malí i velcí najdou pod stromečkem 
dáreček a společné pouštění lodiček 
přináší nejedno překvapení. Je čas se 
rozloučit se starým rokem a přivítat 
ten nový. Hodně zdraví a spokojenosti 
do nového roku přeje celý kolektiv 
naší MŠ.

Kolektiv MŠ III PASTELKA

My tři králové jdeme k vám,
Štěstí, zdraví vinšujem vám.
Štěstí, zdraví, dlouhá léta,
my jsme k vám přišli z daleka.
Zdaleka je cesta naše,
do Betléma mysl naše.
Co ty, černej, stojíš vzadu,
vystrkuješ na nás bradu?
Já vyznávám, že jsem černý,
že jsem z mouřenínské zemi.
Slunce je toho příčina,
že je má tvář opálená.

Radka Holková, Ivona Tomaštíková
MŠ III Pastelka
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Karneval

Barevné pastelky

Jakýmsi předělem mezi zimním ča-
sem a časem probouzející se přírody 
je masopustní období. Nebývá každý 
rok stejně dlouhé. Jeho délka se určuje 
podle Velikonoc. Začíná vždy po 6. 
lednu (Tři králové) a končí v úterý 
před Popeleční středou. Mezi ma-
sopustní dny patří Tučný čtvrtek, 
Taneční neděle a Maškarní neděle. 
Na Popeleční středu, kdy začíná půst, 
bývalo někde zvykem, že po staveních 
chodil směšně ustrojený muž a hledal 

Masopusta. Prohlížel kouty, skříně 
a vykoledoval si zbytky z masopustní-
ho hodování. Mezi nejznámější lidové 
masky patří kobyla, medvěd, kominík 
nebo voják. Děti v naší MŠ si užily 
rej masek, spoustu her, tancování ve 
víru hudby a na každého čekala malá 
sladká odměna.

Radka Holková, Ivona Tomaštíková
MŠ III Pastelka

V MŠ III Pastelka byly realizovány 
barevné kryty na topení. Jejich výro-
ba stejně jako montáž byla provedena 
firmou Benjamín z Buchlovic. Kro-
mě toho, že nové kryty plní naprosto 
nezbytnou bezpečnostní úlohu, jsou 
také vkusným a milým doplňkem do 
interiéru celé školky. Vždyť jaký jiný 
tvar by MŠ Pastelka měla mít, než právě 
pastelky? Vhodně zvolené základní 
barvy oživují třídu, jídelnu, umývár-
nu a šatnu. Dětem se moc líbí a mají 
velikou radost.
Tímto děkujeme všem, kteří se podíleli 
na jejich úspěšné realizaci.

Radka Holková, Ivona Tomaštíková
MŠ III Pastelka
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Poznáváme svoje tělo

Spousta andílků, 
čertíků a dokonce 
i mikulášů v mš 1

Děti si formou hry osvojovaly po-
znatky o lidském těle, pojmenová-
valy jednotlivé části těla a seznámily 
se s názvy i funkcemi vnitřních or-
gánů. Během celého projektu získa-
ly povědomí o zdravém životním 
stylu, co tělu prospívá nebo naopak 
škodí. Utvářely si a prohlubovaly 
poznatky o hygienických návycích, 
sportování či otužování. V encyklo-
pediích Poznej svoje tělo nebo Moje 
tělo nacházely odpovědi na nejednu 
otázku. Zazpívaly si písničku s po-
hybem Hlava, ramena, kolena, palce 
a vytvořily srdce jako symbol lásky 
mezi všemi lidmi na celém světě.

Radka Holková, Ivona 
Tomaštíková

MŠ III Pastelka

Všichni se ve školce těšili na slavnostní 
den plný očekávání. Děti poslouchaly pís-
ničky, tančily tanečky a najednou! Cink, 
cink, cink buch, buch, buch… ozývá se za 
dveřmi. Vchází Mikuláš, andílek a čertík. 
Všechny děti řekly básničku, zazpívaly 
písničku a Mikuláš jim nadělil překvapení 
v balíčku. Tento den se nám vydařil a děti 
si ho pěkně užily. Jejich usměvavé oči nám 
byly odměnou.

Kolektiv MŠ I
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Bohatá nadílka od Ježíška

Konečně sníh

Vánoční jarmark

A tak zase po roce máme tady Vánoce. 
Děti se seznámily s tradicí a historií Vánoc. 
Vyzkoušely si různé zvyky – krájení jablíč-
ka, pouštění lodiček, zpívání koled, čtení 
vánočních pohádek a příběhů. Následovala 
vánoční nadílka, která byla ve školce bohatá. 
V každé třídě byly děti obdarovány pěknými 
a hodnotnými dárky, které po rozbalení 
využily ke hrám i zábavným činnostem.

Kolektiv MŠ I

Jedno krásné lednové dopoledne 
jsme si s dětmi užili pobytu venku, 
navštívili jsme naši školní zahradu. 
Čekalo nás tam velmi milé pře-
kvapení v podobě sněhové nadílky. 
Obrovská radost, která se dostavi-
la, když děti uviděly sníh, se nedá 
vyjádřit slovy. Děti začaly stavět 
sněhuláky, válet obrovské sněho-
vé koule, bobovat a lopatkovat. 
Některé děti se jen tak prochá-
zely. Společně jsme obdivovali 
nádherný bílý sníh, který přikryl 
stromy na zahradě, pozorovali 
jsme poletující ptáčky, bílé sně-

hové vločky a obdivovali jsme krásy 
zimy. Bylo to moc příjemné dopo-
ledne, a proto se už zase všichni 
moc těšíme na další dny na sněhu, 
které si užijeme na naší prostorné 
zahradě.

Kolektiv MŠ I

Dne 16.12. 2021 proběhl Vánoční jarmark spojený se zpíváním 
dětí u stromečku. Akce se konala poprvé a pevně věříme, že 
se stane naší tradicí. Před školkou nám svítil stromeček, děti 
přednášely básničky s vánoční tématikou a zpívaly koledy. Na 
jarmarku byly nabízeny vánoční dekorace, které zhotovovaly 
děti za pomoci p. učitelek. .

Kolektiv MŠ I
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Sníh a Eskymáci

BÍLÉ KARPATY

Divadlo ve školce

Hvězdičky si umí poradit… je leden, 
ale sníh nikde. Tak si jej pojďme vyro-
bit, vždyť to není vůbec těžké. A když 
už tedy máme krásné sněhové koule, 
tak si s nimi zahrajeme koulovanou. 
Schválně… kdo vyhraje?
A co teď? Snad je nevyhodíme? Ne!!! 
Vyrobíme z nich iglú.

Třída Hvědiček

Po delší době nás navštívila 24.11. 2021 v naší 
MŠ lektorka ze Vzdělávacího a informačního 
střediska „Bílé Karpaty“ s programem pro 
předškolní děti „Milovník z pařezin.“ Děti 
získaly nové poznatky o lese, o tom, co vše 
nám les poskytuje, jak dlouho roste, proč je 
pro nás důležitý. Děti si také poskládaly lesní 
puzzle, vypracovaly si pracovní list, na kterém 
hledaly a spojovaly stejné listy a hledaly cestu 
motýlkovi na kytičku. Seznámily se i se živo-
tem brouka roháče a jeho životním cyklem. 
Na závěr děti s nadšením zhlédly krátkou po-
hádku „Milovník z pařezin‘‘ o životě roháče, 
zahranou ve spolupráci s p. učitelkami z naší 
MŠ, kterou děti ocenily velkým potleskem. 
Věříme, že proběhne další setkání s lektory 
VIS ,Bílé Karpaty“, na které se děti, i my 
dospělí, moc těšíme.

Kolektiv MŠ I

Do mateřské školy zavítalo maňáskové diva-
dlo manželů Horákových. V příběhu „Krtek 
a rytíř“ přivítal krteček své kamarády. Děti 
velmi pozorně pohádku sledovaly, také for-
mou zábavy se snažily zvířátkům pomoci 
vyřešit složité situace. Děti si připomenuly, 
jak se k sobě navzájem slušně chovat, že lhát 
se nemá a jaký má být prima kamarád. Na-
konec dobro zvítězilo nad zlem, jak to bývá 
v pohádkách. Všem se divadelní představení 
líbilo a těšíme se na to příští.

Kolektiv MŠ I

11



Olympiáda 
v mš 1

Olympijská pochodeň hoří
a školkovým dětem oči září.
Zimní olympiáda tu totiž je,
každé dítko se proto raduje.

Spousta disciplín je připravena,
takových, co zvládne i Běla.
Hod sněhovou koulí, běžky,
do tělocvičny musí všichni pěšky.

Lyžování, boby, sáně,
nasedneme všichni na ně.
Pojedeme potom spolu
z obrovského kopce dolů.

A co takhle slalom, bruslení?
Žádný sportovec teď nelení.
Do disciplín se po hlavě pustili
a po jejich zdolání odměnu dostali.

Diplom a na krk medaili krásnou,
všichni přítomní tiše žasnou.
Už nyní se těší na olympiádu příští
a medaile? Ta se jen blyští.

Kolektiv MŠ I

Policie 
v mateřské 
škole 1

Pondělní dopoledne patřili policis-
té dětem z mateřské školy Bzenec. 
Nejdříve si při besedě povídali o po-
licejní práci, nebezpečných situacích 
a nástrahách běžného života, se kte-
rými se mohou setkat ať už doma, 
nebo na ulici. Hravou formou dětem 

vysvětlovali, jak správně chodit po 
chodníku a přecházet silnici, co 
znamenají barvy na semaforu. Jaké 
oblečení je vhodné nosit při jízdě na 
kole, proč máme nosit bezpečnostní 
a reflexní prvky. Děti věděly, jak se 
zachovat v situaci, kdy se ztratí rodi-

čům ve velkém obchodě, odhadly 
i nebezpečí spojené s komunika-
cí s cizími lidmi. Všechny děti 
si prohlédly služební vůz i jeho 
vybavení, včetně neprůstřelné 
vesty.
Společně jsme strávili pěkné 
a zábavné dopoledne.

Kolektiv MŠ I
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První letošní plavání

Včelí království

S příchodem nového roku začaly návštěvy plaveckého 
bazénu na ZŠ. Na dobrodružství spojené s plaváním se 
těší naši předškoláci. Rodiče tuto aktivitu vítají, neboť 
se děti naučí nebát se vody. Děti jsou při hrách ve vodě 
šikovné. I když se některé zpočátku bály, nakonec pře-
konaly svůj strach a her ve vodě si s nadšením všichni 
užívali.

Kolektiv MŠ I

Dne 25. 1. 2022 se naši předškoláci zúčastnili před-
nášky od paní lektorky ze Vzdělávacího a informač-
ního střediska Bílé Karpaty. Tentokrát jsme měli 
téma „Včelí království“, které děti opravdu zaujalo. 
Paní lektorka nás seznámila s příbuznými včel, kde 
jsme na obrázcích viděli rozdíly mezi včelou, vosou, 
čmelákem i sršněm. Děti se dozvěděly, proč jsou pro 
nás včelky tak moc užitečné, prohlížely a ohmataly si 
včelí produkty, jako jsou například svíčky z včelího 
vosku, mateří kašička a med. Na videu slyšely jejich 
bzukot a podívaly se, jak včelky vylétají ze svého 
úlu, sbírají pyl, a také jak vyrábějí med. V nepo-
slední řadě se dozvěděly, jak se včelky líhnou a jaké 
jsou postupné práce mladých včel v úlu, než mohou 
vyletět ven a sbírat pyl. Po přednášce si děti zahrály 
na samotné včelky. Dostaly křídla a po třídě sbíraly 
pyl, který musely skládat do úlu – plástu. Poté si na 
úplný závěr poskládaly společný plást z papíru a vy-
tvořily si svůj pracovní list, kde hledaly včelce cestu 
bludištěm ke květu, rozeznávaly různé geometrické 
tvary a vykreslily si svou vlastní včelu. Všem se nám 
přednáška moc líbila a naši předškoláci si to opravdu 
užili. Už se těšíme na příště!

Kolektiv MŠ I
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Mistrovství ŠD v piškvorkách
Celý leden jsme ve školní družině pilně 
trénovali hru piškvorky, abychom na 
konci měsíce mohli vyhlásit
MISTROVSTVÍ V PIŠKVORKÁCH.
Děti byly rozděleny do čtyř kategorií, 
kde hrál každý s každým.
A výsledek?

Pro vítěze byly připraveny diplomy 
a medaile a sklidili zasloužený potlesk. 
Pohár absolutního vítěze získal David 
Kratochvíl, který sehrál 27 vítězných 
her. Všem gratulujeme.

I. kategorie – 1. třída

1. místo David Kratochvíl
2. místo Jan Látal
3. místo Michal Churý

II. kategorie – 2. třída
1. místo Tereza Jurčová
2. místo Adéla Slováčková
3. místo Tomáš Uhlíř

III. kategorie – 3. třída
1. místo Tommy Petřkovský
2. místo Adam Lukeš
3. místo Jakub Formánek

IV. kategorie – 4. a 5. třída
1. místo Juliana Filípková
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Kynologický klub Bzenec
Rádi bychom Vás informovali o čin-
nosti našeho kynologického klubu 
Bzenec.
Jeho dlouholetý předseda Zdeněk 
Dulovecz podal rezignaci k 31.12.2021. 
Děkujeme ti za všechno, co jsi pro 
klub udělal, všichni víme, že 
toho nebylo málo. Přejeme ti 
v životě hodně zdraví, spoko-
jenost a pohodu.
Nejen on sám se práci se psy 
celé roky věnoval, ale ve šlé-
pějích jde i jeho dcera Zdeň-
ka Dulovczová, která se od 
1.1.2022 stala předsedkyní KK.
Je jí 26 let a kynologii se věnuje 
od dětství. V 11 letech složila 
zkoušku z všestranného vý-
cviku psa. Následně se zača-
la zúčastňovat svých prvních 
závodů ve sportovní kynolo-
gii, např. Mistrovství mládeže 
a Jihomoravské ligy. Od těchto 
nižších závodů vedla její cesta 
k závodům vyšší republikové 
úrovně. Kynologické vzdělání 
po celou dobu prohlubovala 
na seminářích zaměřených převážně 
na výcvik poslušnosti. Poslední roky 
spolupracuje s teamem kynologů, kte-
ří patří do naší republikové špičky 
a díky tomu jsem se mohla zúčastnit 

jako doprovod reprezentace Mistrov-
ství světa Rotwailerů v Dánsku, kde 
posbírala další užitečné kynologické 
zkušenosti. Pořádá výcvikové víkendy 
a letní výcvikové soustředění. Tady 
vede jako instruktor lekce poslušnosti. 

Byla oceněná a vyhlášená výcvikářem 
1. stupně. Práce se psy a lidmi je pro 
ni velkou výzvou. Její snaha jako in-
struktorky je po krůčcích dovést psa 
a psovoda k dokonalé symbióze.

I když nám tomu covidová doba moc 
nepřála, přesto v rámci možností kro-
mě výcvikových dnů, které jsou středa 
a neděle, proběhly v červenci a říjnu 
kynologické zkoušky. Jsme rádi, že 
všichni psovodi se svými čtyřnohý-

mi parťáky byli stoprocentně 
úspěšní.
Od začátku roku máme výcvi-
kovou školu pro psy ARCALO-
TA. Je založená pro všechny, 
kteří se chtějí pod vedením 
Zdeňky Dulovczové věnovat 
svým čtyřnohým miláčkům. 
Ve výcvikové škole se věnují 
výcviku poslušnosti zaměřené 
nejen na sportovní kynologii, 
ale i pro běžný život, jako je 
klasická poslušnost a sociali-
zace. Lekce jsou vhodné pro 
úplné začátečníky, ale i po-
kročilé. Pokud Vás výcviko-
vá škola ARCALOT zaujala, 
zde je kontakt: 736 164 838, 
arcalota@seznam.cz
V tomto roce plánujeme spous-
tu akcí, o kterých budeme včas 

informovat a doufáme, že se s nadše-
ním zúčastní nejen Bzenčané se svými 
mazlíčky, ale i lidé ze širokého okolí.

Za KK Bzenec Anna Koželová
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Naše hory

Skalní města

Letošní celoroční projekt „PUTUJEME 
PO ČESKU“ jsme ve školní družině 
odstartovali nejznámějšími českými 
horami. A tak jsme se dozvěděli spous-
tu zajímavostí o Sněžce, Pradědu, Lysé 
hoře a Velké Javořině. Kromě toho 
jsme si také řekli, čím má být správný 
horský turista vybaven. Pak už jen 
zbývalo se rozdělit do týmů, držet se 
své turistické značky, projít soutěžní 
trasu a dopátrat se tak správné tajenky.

Mgr. Andrea Koželová

Kam jinam se vypravit než do Adrš-
pašských a Prachovských skal? O tom, 
jak skalní města vznikla, jsme se do-
zvěděli díky úvodnímu divadélku. 
Potom jsme společně „prošli“ prohlíd-
kovou trasu a dozvídali se názvy skal.
Zazpívali jsme si písničku Prachovské 

skály od Ivana Mládka. Také jsme 
se učili uvázat Dračí smyčku - jako 
správní horolezci. Na závěr děti sehrály 
pověst o tom, jak se chovat v lese, aby 
nás nepotrestala Lesní žena.

Mgr. Ludmila Sotolářová

PUTUJEME PO ČESKU I.

PUTUJEME PO ČESKU II.
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Jeskyně 
a propasti

VYHLÍDKY A CESTY 
KORUNAMI STROMŮ

Náš projekt pokračoval „prohlídkou“ nejzná-
mějších českých jeskyní a propastí. Zábavným 
způsobem se děti při prezentaci seznámily 
s nejkrásnějšími útvary, především Českého 
a Moravského krasu, jejich krápníkovou vý-
zdobou, prostornými dómy, říčkami a jinými 
doplňkovými atrakcemi. Nechyběly ani pověs-
ti. Teď už také víme, jak se do jeskyní obléci 
a jak se tam chovat. Prezentaci zakončil sou-
těžní kvíz o jeskyních a luštění osmisměrky.

Mgr. Zdeňka Daněčková

V další části našeho dlouhodobého projektu 
jsme si prohlédli svět z výšky. „Vystoupali“ jsme 
na nejstarší, nejzajímavější a nejbližší vyhlíd-
ky, protože všechny bychom zdolat nestihli. 
V Česku je jich totiž přes pět set. Potom jsme se 
„prošli“ v korunách stromů a prohlédli atrakce, 
které tyto cesty nabízí. Byl to opravdu zážitek.

Mgr. Ludmila Sotolářová

PUTUJEME PO ČESKU III.

PUTUJEME PO ČESKU IV.
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Práce žáků 
základní školy

Chemický kroužek

Chodby i některé učebny naší základní školy jsou jednou velkou 
galerií, v níž jsou průběžně vystavovány jednak výtvarné práce 
žáků, jednak ty nejzdařilejší projekty, jež žáci zpracovávají 
v různých předmětech – fyzice, chemii, dějepisu, občanské 
výchově, českém jazyce…
Ty nejzdařilejší z nich si můžete prohlédnout na přiložených 
fotografiích… A pokud to situace dovolí, rádi Vás v budoucnu 
přivítáme i na plánovaném dnu otevřených dveří.

PhDr. I. Tranžíková, Ph.D.

Pro nadšence chemie, kterým nestačí běžné školní hodi-
ny, nabízí naše škola i v letošním školním roce možnost 
navštěvovat chemický kroužek. Kroužek navštěvuje 20 
žáků devátých ročníků, kteří jsou rozděleni do dvou 
skupin. Jeho náplní jsou zajímavé chemické pokusy, 
které se z časových důvodů nestíhají v hodinách chemie 
či v laboratorním cvičení.

Ing. Marie Horvatová
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Dne 17. 2. 2022 nás navštívil p. Vojkůvka s jeho muzikálem. Hu-
dební vystoupení bylo sestaveno z dětských melodických písní 
a rytmických skladeb. Pro děti to bylo velmi zábavné, poučné 
i výchovné. Dětské písničky učí děti nejen poslouchat hudbu, ale 
i vnímat text. Všechny děti byly aktivně zapojeny jak pohybově, 
tak pěvecky. Vystoupení se všem moc líbilo a budeme se těšit na 
další veselé setkání.

Kolektiv MŠ I

Tentokrát bych ráda pozvala zejména děti k nám, do lesní školky, na oblíbené 
příměstské tábory! V roce 2022 proběhnou čtyři turnusy příměstských táborů.

Škola čar a kouzel
Hůlky, pláště, lektvary, bylinkářství, 
obrana proti černé magii, famfrpál a les! 
Pro děti od 5 let

Haló, Jácíčku!
Na motivy nádherného příběhu Daisy 
Mrázkové, dobrodružství mezi stromy, 
vyrábění, dovádění. Pro děti od 3 let

Napište, prosím, jméno, věk dítěte, vybraný termín a telefonický kontakt na 
vás na email alexandrakrizova@yahoo.com, budeme s vámi komunikovat.

Informace k přihláškám

Zálesácký tábor

Oběd na ohni, KPZ, bunkry v lese, uzly 
a jiné tábornické dovednosti! Pro děti 
od 5 let

Pohádková stezka lesem
Inspirováno knihou Jde sem lesem o ces-
tě dětí k pravému a hlubokému poznání 
přírody. Pro děti od 3 let

V dětském lesním klubu se od dub-
na otevřou brány základním školám 
z blízkého okolí, které přijaly pozvání na 
páteční projektové dny Zažij les ve škole!, 
které můžeme realizovat díky spolupráci 
s MAP Kyjov. Lesní školka pro děti má 

ještě volná místa pro zájemce, mateřské 
centrum už se zase plní více, ve vzdu-
chu je cítit hlína a čerstvá tráva a my 
se s dětmi těšíme na prozkoumávání 
probouzející se přírody a našeho lesa.
Stále jsme podporováni městem Bzenec, 

které nám zajišťuje dovoz pitné vody 
každý týden, velmi za to děkujeme.
Těšíme se na shledanou v lese, pojďte 
spolu s námi trávit více času v přírodě!

Za tým Petrklíče
Barbora Blažíčková

Muzikálek 
v MŠ 1

Petrklíč se těší na jaro a léto

11.- 15. 7. 2022

1. - 5. 8. 2022

25. - 29. 7. 2022

15. - 19. 8. 2022
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VVššeecchhnnyy  MMŠŠ  vvee  BBzzeennccii  
zvou širokou veřejnost na 

den otevřených dveří 

v sobotu 2. dubna 2022 

od 900 do 1100 hodin  

na kterých se můžete seznámit s prostory 
a prostředím mateřských škol. 

Těší se na Vás: 

MŠ I. (Olšovská 1299) 

MŠ II. (Kolonie) 

MŠ III. (Kasárna) 

Srdečně zveme všechny rodiče  

a přátele mateřské školy na  

VVEELLIIKKOONNOOČČNNÍÍ  JJAARRMMAARRKK    

na zahrad  MŠ  

7. 4. 2022 v 1600 hodin 
 

Těšit se můžete na: 

- Krátké vystoupení dětí 
- Drobné občerstvení 

- Velikonoční jarmark 

Rádi Vás uvítají děti a kolektiv MŠ. 

 

Akce se bude odvíjet podle 

aktuálních hygienicko-protiepidemických  

opatření. 
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Bzenecká kultura

Mikuláš ve Bzenci Přáníčka pro bzenecké seniory

Plán na rok 2022

Loňský rok byl stejně jako rok předešlý 
na základě opatření vlády na kulturní 
akce hodně slabý. Několik akcí se usku-
tečnilo, jak bylo uvedeno v minulém 
Zpravodaji. Nebylo možné uskutečnit 
ani tradiční akce – výstavy, koncerty.

27. 11. 2021 v první adventní neděli se 
z městského rozhlasu rozezněly vánoční 
koledy a na náměstí se rozsvítil vánoční 
strom bez kulturního programu. Ka-
ždou další adventní neděli pak zněly 
z rozhlasu vánoční koledy a skladby – 

záznamy koncertů bzeneckých spolků 
z minulých let.
Také v kabelové televizi jste mohli zhléd-
nout záznamy akcí z minulých let.

Stejně jako v roce 2020 i v loňském roce se vytvořilo 
několik skupinek Mikulášů, andělů a čertů, které 5. 
12. 2021 obešly ulice našeho města za doprovodu 
vánočních koled znějících z městského rozhlasu. 
Některé děti byly s rodiči za okny a někdo čekal před 
domem. Snad jsme udělali radost.
Chtěla bych poděkovat všem, kteří pomohli a vydali se 
do ulic. Bohužel zájem byl malý, proto jsme tentokrát 
nebyli schopni obejít všechny ulice.

Předvánoční doba je dobou klidu a přání si navzájem všeho 
dobrého a především zdraví. Již 4. rokem připravily bzenecké 
děti pro seniory starší osmdesáti let přáníčka. Děti opět tvořily 
přáníčka se svými rodiči a jako každým rokem přáníčka udělala 
velkou radost. Pro některé seniory obálka ve schránce byla v této 
těžké době jediným přáním.
Velký dík patří Ireně Koukalové-Uličné za přípravu materiálu, 
dětem a rodičům za výrobu a členkám SPOZ, že přání roznesly 
do správných schránek.

Začíná rok 2022, všichni doufáme, že bude líp, opět se budeme 
moct setkávat a vrátí se i kulturní život.
Tradiční každoroční akce jsou částečně připraveny a chys-
táme i další program.
Máme rozjednané koncerty na kapli, zábavy, divadelní před-
stavení, letní kino a své akce připravují i bzenecké spolky. 
Vše však závisí na tom, jaká bude situace.
Uvítáme jakýkoliv nápad, kontakt a pokud bude alespoň 

trochu reálný a finančně dosažitelný, budeme se snažit o jeho 
realizaci. Vždy je lepší přijít a promluvit si o možnostech 
než jenom kritizovat.
Přeji všem do dalších dnů hodně optimismu, štěstí, spoko-
jenosti a především zdraví a víry v lepší časy.

Jitka Jablonická
vedoucí KD
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Štěpánská obchůzka

Na co se můžete letos těšit 
v Zámeckém vinařství Bzenec?

Již je to nějaké doba, ale rádi bychom se 
vrátili v čase a podělili se s vámi o záži-
tek ze štěpánské obchůzky 2021.
Byl druhý svátek vánoční a po půlno-
ci se na našem náměstí setkaly holky 
z Bzenčanu. Chystaly se totiž umýt sou-
borové chlapce vodou, aby i oni zůstali 
do dalšího roku „mladí, pěk-
ňučcí a v tom tanci lahučcí“.
Jde o takové pomyslné vy-
rovnání účtů za Velikonoce, 
proto obchůzce každoročně 
předchází nezbytná příprava, 
a protože se obchůzka v roce 
2020 neuskutečnila, byly 
přípravy na aktuální ročník 
opravdu velmi pečlivé. Holky 
si připravily kostýmy prince-
zen, nejvytříbenější parfémy, 
kbelíky s vodou a hadříky, 
kterými pak kluky umýva-

ly. Součástí příprav byla také domluva 
s maminkami, které se vždy do telefo-
nu jen spiklenecky zasmály a srdečně 
nás pozvaly na mytí spojené s noční 
štamprlkou.
Během noci se holky vydaly do Žeravic, 
Těmic, Vracova a nakonec umyly všech-

ny bzenecké členy. Naši kluci by se dali 
rozdělit do tří skupin. Ti, kteří tušili, co 
je čeká. Byli nachystaní a stoly se u nich 
prohýbaly pod tíhou pohoštění. Pak tu 
byli ti, kteří byli tak zabraní do učení na 
zkoušky, že je holky nemohly najít pod 
hromadou skript. No a nakonec ti, kteří 

zapomněli a vypadali jak po 
probuzení ze zimního spánku.
U všech to ale dobře dopad-
lo. Holky byly pohoštěny ne-
jednou štamprlou a všichni 
kluci umyti a tak budou i na 
další sezónu „mladí, pěkňučcí 
a v tom tanci lahuččí“.
Děkujeme všem zúčastněným 
maminkám za spolupráci 
a pohoštění. V prosinci se 
zase ozveme.

SPT Bzenčan

Sezóna roku 2022 je těsně před svým 
vypuknutím. Přestože jsme si zahájení 
roku 2022 představovali trochu jinak 
a v tomto čase jsme měli mít úspěšně 
po tradičním Plese ZVB, vládní opat-
ření tomu chtěla jinak a my jsem tento 
čas proto věnovali přípravám na jarní 
a letní sezónu.
Tak se pojďme nyní podívat malou 
ochutnávkou toho, na co se můžete le-
tos v ZVB těšit.
První jarní akce vypukne v sobotu 7.5. 
a v duchu hesla „Víno je ve skle“ se pře-

svědčíte, že víno v něm stojí rozhodně za 
pozornost. Představíme Vám novinky 
ročníku, které jsme pro Vás od začátku 
roku nalahvovali. Příjemné posezení 
a dobrá nálada k tomu bude zaručena! 
Hned následující měsíc v sobotu 4.6. si 
poznačte v kalendáři OPEN AIR DE-
GUSTACI na „Staráku“. Za přítomnosti 
úžasných vín, dechberoucího výhledu 
a muziky jistě zažijete velmi příjemné 
chvíle s přáteli.
A nebude samozřejmě chybět ani seri-
ál koncertů, které proběhnou v rámci 
Hudby na vinicích.
Spojení vína a hudby je vždy působivé. 
Věříme, že i letos si vyberete svoji „srd-
covku“. V průběhu července – září se 
můžete těšit na Pokáče (1.7.), Mňágu 
a Ždorp (29.7.) a Queenie (3.9.). Kon-
certy proběhnou přímo před budovou 
vinařství.
Naše tradiční akce Vína ze zámků, 
která se stala již srpnovou stálicí a je pro 

Vás zárukou úžasné atmosféry a bohaté 
nabídky vín z celého světa, se uskuteční 
už podeváté v zámeckém parku v sobotu 
13.8. Poznačte si do kalendářů, ať to 
nepropásnete.
Do podzimní sezóny „vplujeme“ se vší 
parádou 17.9. Tradiční akce v rámci 
konání Vinobraní budou probíhat po 
celém Bzenci a ani naše vína nebudou 
samozřejmě chybět.
Pevně věříme, že letošní sezónu se nám 
již podaří uspořádat oblíbenou, a tak 
trochu netradiční „svatomartinskou“ 
akci „Víno mezi paletami“, která si 
získala své příznivce svým netypickým 
místem konání, letos se koná 12.11. 
Vždyť kdo by mohl říct, že na paletě 
mu chutná nejvíce.
Ale úplně nejlepší je sledovat náš face-
bookový profil, protože program akcí 
není ani zdaleka uzavřen.

Těšíme se na Vás, ZVB.
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Bzenecký zámek žije na jaře 26. 
3. 2022 ve 14.00 hodin

Běhá celá rodina

Bzenčan má mrkvičku, petržel, ředkvič-
ku, jak se zpívá ve známé písničce, ale 
určitě také potřebuje nové jarní květiny, 
přísady, žížalí hnojivo, motyčky, ke-
ramické výrobky a další. Právě proto 
chystáme na zámecké nádvoří jarmark 
všech možných produktů neodmyslitel-
ně spojených s jarem ve Bzenci.
Nebojte, nebudeme vás nutit rovnou 
do práce, na zámku můžete posedět 
v cukrárně, zásobené dobrotami milých 
dam a skvělých pekařek z bzeneckých 
spolků a dát si kávičku z místní pražírny 
od Lungů. A nebyli bychom ve Bzenci, 
kdyby chybělo víno od místních vinařů.
Pro děti připravujeme ve spolupráci 
s místními organizacemi dílničky, ukáz-
ky velikonočních tradic a jarní naučnou 
stezku parkem.
Když už je řeč o Velikonocích, rozhodně 
nebudou chybět kraslice. Můžete se 
pokochat uměním maléreček na výsta-
vě a také si krásné kousky na výzdobu 
zakoupit.
Víte, co je semínkovna? Místo, kde si 
pěstitelé sdílí a vyměňují semínka a my 
vám ji přivezeme na zámek. Můžete 

přinést na výměnu vaše semínkové 
přebytky, zabalené v malých sáčcích 
s popiskem o jaké osivo se jedná, nebo 
si semínka vzít a po sezóně “vrátit” do 
semínkovny.
Jsme nadšeni, že je ve Bzenci tolik ši-
kovných a aktivních lidí, kteří se s chutí 
zapojili do přípravy a realizace.

Pojďte si spolu s námi a vašimi blízkými 
užít jarní odpoledne na zámku. Těšíme 
se na vás.

Irena Koukalová Uličná
za organizátory - Bzenecký 

klubík, ProBzenec a Obnova 
bzeneckého zámku

Každou neděli v 18.00 hodin se scházíme 
na náměstí a běháme krátkou a jedno-
duchou trať kolem Staráku, teda až na 
těch 227 schodů. Někteří spíš jen chodí, 
místo běhu, ale tak je to v pořádku, ka-
ždý podle svých možností. Každopádně 
do půl hodiny je hotovo.
Přidá se k nám i vaše rodina?

Bzenecký klubík - šéftrenér 
Vojta Koukal

Každá neděle v 18.00 hodin
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SOKOL
Milí spoluobčané,
16.02.2022 jsme si připomněli 160 let 
od okamžiku, kdy vznikla největší 
tělocvičná organizace v Česku, Sokol. 
Od té doby si Česká obec sokolská 
klade za cíl vychovávat společnost 
tělesně zdatnou, ale i morálně vyspě-
lou. Tyršova myšlenka o zdraví těla 
i ducha žije v naší zemi od 19. století 
i přesto, že byl Sokol pro svou vlas-
teneckou náplň trnem v oku oběma 

totalitním režimům. Význam Sokola 
je výrazný v dějinách našeho národa, 
tato organizace však oslovuje statisíce 
lidí dodnes, a dokázala se rozšířit 
i v desítkách zemí v zahraničí.

Sokol spojuje generace, dělá sport 
dostupnějším, vyzývá k občanství 
a společné aktivitě. Přejeme mu ještě 
mnoho desítek a stovek let plných 
sokolského ruchu, mnoho cvičitelů 
ochotných pracovat pro druhé, a ne-

utuchající zájem nadšených cvičenců.
Významné výročí letos oslaví i naše 

jednota. Ve Bzenci se o sportovní 
i kulturní vyžití stará Sokol již 140 let. 
Věříme, že si nenecháte naše oslavy 
ujít.

Se sokolským nazdar! 

Tělocvičná jednota Sokol Bzenec
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SOKOLSKÉ DĚTI OPĚT V AKCI
Po dvou letech nečinnosti dostaly 
děti opět příležitost zasoutěžit si. Dne 
29.1.2022 v Hodoníně uspořádala So-
kolská župa Slovácká župní soutěž 
všestrannosti ve švihadlovém víceboji 
pro všechny kategorie dětí. Soutěže se 
zúčastnily tělocvičné jednoty Hodonín, 
Bzenec, Dubňany a Vacenovice. Cvičen-
ky a cvičenci museli zvládnout vytrva-
lostní maraton, slalom na čas, sestavu 
o pěti prvcích a dvojšvih. O závody byl 
velký zájem, děti přijely soutěžit s elá-
nem a radostí. Tělocvičná jednota Sokol 
Bzenec měla v rámci župy nejpočetnější 
zastoupení, zúčastnilo se 14 dětí v 7 kate-
goriích. Bzenecké děti přivezly 5 zlatých, 
3 stříbrné a 2 bronzové medaile. Všem 
zúčastněným dětem blahopřejeme!.

Darina Vrzalová - cvičitelka
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Odborný výcvik Střední školy 
gastronomie, hotelnictví a lesnictví 
Bzence- pracoviště Přívoz

V lednu se žáci naší školy oboru Lesní 
mechanizátor zapojili do sběru šišek 
borovice lesní. V rámci lesního semenář-
ství se žáci seznámí s postupy při uzná-
vání zdrojů reprodukčního materiálu 
lesních dřevin a samozřejmě se sběrem 
samotným. V zimním období probíhá 
těžba borovic, ze kterých se provádí sběr 

šišek. V uznaných porostech pro sběr 
v působnosti Lesů České republiky, s. p. , 
Lesní správy Buchlovice, žáci realizují 
sběr v rámci odborného výcviku. Do 
sběrů se zapojili žáci prvního i druhého 
ročníku a v rámci probíraného téma-
tu měli možnost doplnit si poznatky 
i z praktické části. Na sběru semenné 
suroviny se naši žáci podílí pravidelně 
a realizují sběr i z jiných lesních dřevin.

Žáci oboru Rybář po provedených výlo-
vech pracovali například i na opravách 
sítí. Zejména ve třetím ročníku již mají 
síťování dobře zvládnuté, takže se stávají 
správnými pomocníky pro žáky v prv-
ním ročníku. Část odborného výcviku 
měli naši rybáři na zpracovně ryb na 
Mušově, kde si procvičili vyjmutí hy-
pofýz a při jejich práci zvládli zpracovat 
téměř 900 kg kapřích hlav. V lednu pak 
využili prostor odborného výcviku pro 
výřez a likvidaci náletu na hrázích ryb-
níků, což je také velmi důležitá činnost 
v rámci jejich obsáhlého oboru.

Ing Tomáš Crhonek,
zástupce ředitele
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ŽÁCI A RODIČE SI MOHOU VYBRAT Z NÁSLEDUJÍCH 
OBORŮ VZDĚLÁNÍ: 

• 4leté maturitní obory: 
   Ekologie a životní prostředí, Hotelnictví 
 

• 2leté nástavbové obory: 
   Mechanizace zemědělství a lesního hospodářství, 

Podnikání 
 

• 3leté obory vzdělání: 
   Cukrář, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor, Rybář, 

Zahradník  
 

• 3leté obory vzdělání pro žáky se speciálními vzdělávacími 
potřebami: 
   Potravinářská výroba, Zahradnické práce 
 

• 1leté zkrácené obory vzdělání: 
   Cukrář, Hotelnictví, Kuchař-číšník, Lesní mechanizátor, 

Rybář, Výrobce potravin - Cukrovinkář nebo Konzervář, 
Zahradník 

 
Nově nabízíme obor 1letého zkráceného studia    

"Výrobce potravin" 
se zaměřením Cukrovinkář nebo Konzervář                  

ve spolupráci s významnými firmami regionu. 

29



Náš zámeček, naše město
Po dvaceti letech přehlížení a chátrání 
se našemu zámečku začíná blýskat na 
lepší časy. Je tedy potřeba všem těm, co 
hlasovali pro zachování zámku v ma-
jetku města, ale i těm méně optimistic-
kým až pesimistickým potřeba sdělit, 
že postupně začínají přípravy na reálné 
opravy. Je nutné také říci, že pokud 
se dvacet let nic nedělalo, tak za pár 
měsíců od referenda asi nikdo nemůže 
čekat, že na areál zámku naběhnou 
houfy řemeslníků a stavbařů a že to, 
co se roky zanedbávalo, se během pár 
měsíců dohoní. Ne, tak tomu opravdu 
nebude. První se musí zahájit doku-
mentová příprava, začít opět jednat 
s úřady a odborníky a teprve následně 
začít něco realizovat. Drobné zdržení 
také způsobilo politikaření a hašteření 
NAŠICH zastupitelů, zejména vládnoucí 
devítičlenné koalice proti šestičlenné 
opozici. Někteří si však neuvědomili, 
že město není jen zámek, a na druhou 
stranu, jako zastupitelé by měli respek-
tovat přání většiny hlasujících obyvatel. 
Je i z těchto důvodů skvělé, že 
k referendu přišlo tolik lidí, 
připomeňme téměř 2.100, 
a že tyto hlasy a tuto vůli 
lidí nemůže nikdo, jakkoli 
by chtěl, zpochybnit. A to, 
že přišlo spoustu mladých 
lidí není ,bohužel“, jak řekl 
pan bývalý starosta, ale bohu 
díky! Vždyť mladí lidé jsou 
a budou budoucností našeho 
města, oni musí jednou převzít 
zodpovědnost a město velebit, 
aby se jim i nám v něm dobře žilo.
Je škoda, že bývalé vedení města 
odstoupilo, neodstoupilo pár 
měsíců před podzimními 
komunálními volbami, na-
víc s vědomím, že stále mají 
v zastupitelstvo koaliční 
většinu devíti hlasů a navíc 
schválený rozpočet města. Z to-
hoto pohledu se jednalo o úplně 
zbytečný krok, ale na druhou stranu dali 
alespoň šanci mladému, vzdělanému, 
perspektivnímu a slušnému člověku 

Ing. arch. Erikovi Ebringerovi. Asi by 
bylo skvělé, kdyby tento mladý člověk 
mohl mít oporu, v tak zkušeném člověku 
jako byl bývalý starosta p. Čejka a ten 
měl současně radost z toho, že koneč-
ně může ,vychovávat“ svého nástupce. 
Realita je jiná, a tak budeme doufat, že 
tento mladý člověk zvládne počáteční 
nástrahy a nepřejícnost a že se najdou 
lidé, kteří přiloží pomocnou ruku tak, 
aby město mohlo v klidu fungovat mi-
nimálně do voleb. Osobně budu věřit, 
jelikož momentálně moc nevidím v sou-
časném zastupitelstvu jiného kandidá-
ta, že Ing. arch. Erik Ebringer dostane 
možnost i po podzimních volbách ve 
vedení města Bzence pokračovat, a to už 
jako starosta. Doufejme, že opět přijde 
hodně mladých a pomohou naplnit tuto 
změnu i dále.
Ale zpět k zámku. Momentálně se vy-
jednává o opravách kleneb, opět při-
pomenu, že ty měly být řešeny již před 
6 lety, kdy je statik posoudil jako v ha-
varijním stavu. Zajišťuje se projektová 
dokumentace, prověřuje se 

možnost dotace a oslovují se odborné 
firmy. Na tyto kroky je záměr bezpro-
středně navázat opravou stropů, které 

ve dvou patrech úplně scházejí. Opět se 
řeší stav dokumentace, dotační mož-
nost, a vše co s tím souvisí. Bude se 
prověřovat stav střech a zatékání do 
objektů, některé střechy (lisovna, nad 
Kašpárkem a druhá strana předzámčí) 
jsou ze závadné azbestové krytiny. Tady 
se bude prověřovat možná rekonstrukce 
a výměna, opět se prověří dotační tituly. 
Poslední projekt tohoto roku je řešení 
dešťových vod, které zatékají do základů 
budov a tím je podmáčejí. Navíc město 
za tyto vody platí ročně téměř půl mili-
onu korun. Komunikuje se s odbornými 
firmami, bude nutná projektová doku-
mentace, záměrem je využití těchto vod 
třeba k zavlažování a přebytečné svést 
do nedalekého rybníka jako do retenční 
nádrže. Opět je cílem získat dotaci. Práce 
je opravdu hodně a času v tomto roce 
málo. Je tedy otázkou, co se dá vůbec 
stihnout a není to o penězích, ty jsou 
v rozpočtu na rok 2022 rezervovány. Je 
to jednak o tom, jak ke všem jednotli-
vým investicím přistoupí zastupitelé, 

ale také o tom, jak rychle se 
dají zajistit povolení (stavební 
úřad, památkáři, atd.) No 
a v neposlední řadě zajistit 
realizační firmy, které mají 
většinou hodně práce a za-
kázky kontraují min. s půl-

ročním předstihem. Hold, co 
se nestihne v letošním roce, 

tak se udělá v tom dalším, tedy 
pokud bude i nadále vůle. Na 
výše uvedené bude následovat 
to hlavní, což je celková vize 
obsazenosti areálu zámeckých 

budov. Do návrhů, námětů a nápa-
dů je cílem angažovat i širokou 

veřejnost tak, aby budoucnost 
naplněnosti co nejvíce odpo-

vídala představám a poža-
davkům Bzenčanů. Následně 
může být zahájena veřejná 

architektonická soutěž a pak 
teprve projektování a dokumen-

tové řízení. Je potřeba rovnou říci všem 
Bzenčanům, že opravy budou probíhat 
postupně a budou trvat několik let. Je 
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totiž potřeba zřetelně říci, že stále platí, 
že nebudou zastaveny investice a finance 
do běžných potřeb města. Není pravdou, 
jak se snaží již nyní někteří podsouvat, 
že veškeré finance půjdou do zámku 
a zbytek nic. Toto nikdy nebylo sděle-
no ani plánováno a v budoucnu tomu 
tak nebude. Chod města bude zajištěn! 
V současnosti je město v dobré finanční 
kondici, nemá dluhy (s nadsázkou se 
dá říci bohužel při současné inflaci, 
leden 9,9 % = znehodnocení peněz). Bez 
problémů dosáhne na výhodné úvěry, 
(které už nebudou jak před rokem s vel-
mi nízkým úrokem do 1 %, ale stále 
budou velmi výhodné, jelikož města 
a obce mají speciální program u bank). 
Město si může bez problémů vzít úvěr až 
130 mil. Kč, což ve své analýze, kterou 
si nechalo vypracovat předchozí vede-

ní města potvrzuje i Ing. Luděk Tesař. 
Takže město má peněz dost. Přesto bude 
cílem zajistit maximum financí v rám-
ci dotačních titulů a z tohoto důvodu 
jsou osloveny odborné firmy, které se 
specializují na dotace pro města a obce. 
Tyto odborníky jsme oslovili i s cílem 
obecného využívání dotací pro město, 
jelikož Bzenec za poslední dva roky zís-
kal z dotací pouhopouhých 280 tis. Kč, 
na což v analýze poukazuje i Ing. Tesař. 
A ještě jedno ujištění na závěr. Město 
Bzenec disponuje s ročním rozpočtem 
v průměru 100 mil. Kč, které získá z daní 
tzv. Rozpočtové určení daní = posílá 
stát (město má za každého občana s tr-
valým pobytem nyní cca 17.600 Kč, za 
každého žáka ZŠ 15.000 Kč, za každého 
zaměstnance v katastru města – v roce 
2020 město dostalo 2 mil. Kč atd. Kapi-

tálových příjmů (nájmy, prodeje pozem-
ků a budov, úroky z vkladů, …). Města 
a obce mají zajištěny příjmy zejména 
od státu, jelikož se mají o své katastry 
starat a nemají za úkol vydělávat. To je 
už o šikovnosti a rozvoji města. Město 
Bzenec za posledních 20 let hospodařilo 
s cca 2 miliardami korun, které sloužily 
pro zajištění chodu školy, školek, úřadu, 
služeb, oprav, investic, … a také slušně 
na splácení úvěrů a dluhů, které většinou 
sloužily pro rozvoj města. Věřím, že 
i budoucí dluhy a úvěry budou sloužit 
pro rozvoj a zvelebování města tak, aby 
Bzenčané byli ve svém městě spokojeni 
a dobře se jim tady žilo.
Městu i lidem vše dobré.

Pavel Hartman
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Společenská 
kronika

Loučíme se s občany, 
kteří opustili naše řady

Anežka Baladová
Ludvík Doskočil

Marie Funová
Marta Haplová

Dagmar Janíková
Antonín Janšta
Roman Karbula
Jozef Marhefka

Anna Neusarová
Antonín Novotný

Miroslav Sobek
Jiří Sommer

Miroslav Svobodník
Marie Šafaříková
Antonín Šlahůnek

Knihovna měla registrováno 301 čte-
nářů, z toho bylo 39 dětí do 15 let. Tito 
čtenáři si půjčili 9.994 knih a časopisů. 
Úbytek čtenářů i výpůjček byl způ-
soben nemocí COVID-19. Knihovna 
byla v roce 2021 v lednu úplně uza-
vřena, od února do dubna půjčovala 
pouze přes výdejní okénko. Pak byla 
úplně uzavřena v měsících listopadu 
a prosinci kvůli havárii topení.
Bylo zpracováno a do knihovního 
fondu zařazeno 581 nových knih. Při 
uzavření knihovny knihovnice ode-
pisovala opotřebené knihy a časopisy 
a věnovala se přebalování knih.
Knihy, které nemá knihovna ve svém 
fondu, se zajišťují pomocí mezikni-

hovní výpůjční služby. Tímto způ-
sobem bylo zajištěno 5 knih.
Stav knihovního fondu v roce 2021 
činil 23.046 knih. Knihovna odebírá 
9 titulů časopisů.
Město Bzenec požádalo Ministerstvo 
kultury ČR o dotaci z programu „Ve-
řejné informační služby knihoven 
– VISK 3“ na přechod z automatizo-
vaného knihovního systému Clavius 
na implementaci AKS Koha a katalogu 
VuFind.
Webovou stránku knihovny navštívilo 
915 lidí. I nový systém umožňuje pří-
stup k vlastnímu čtenářskému kontu, 
kde můžete sledovat, jaké knihy jste 
měli půjčeny a také si knihy rezer-

vovat. Potřebujete k tomu pouze po 
domluvě s paní knihovnicí přihla-
šovací údaje.
Knihovna je pro veřejnost otevřena 
čtyři dny v týdnu.
Pracovnice knihovny je redaktorkou 
Bzeneckého zpravodaje.
V knihovně je umístěna hra Geoca-
ching, díky které si knihovnu prohléd-
nou i lidé z jiných koutů republiky.
Upozorňujeme, že bude knihovna 
od 25. března do 2. dubna uzavřena 
z důvodu malování.

Jitka Navrátilová

Zprávy z knihovny
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Gratulujeme nejstarší občance Bzence

Tříkrálová sbírka

„Technologie usnadňuje žákům učení 
s novými zařízeními, ale nic se nemůže 
přiblížit zážitku z výuky inspirativním 
učitelem, jako jste byla Vy.“
Touto větou je řečeno vše. Všichni, kdo 
jsme zažili školní hodiny s naší paní 
učitelkou Marií Poulovou, souhlasíme 
s tímto výrokem.
K nám všem přistupovala s úsměvem 
a plná optimismu. Otevřené pusy a vy-
kulené oči žáčků prvního stupně byly 
důkazem toho, že její výklad jakéhokoliv 
učiva byl poutavý, zajímavý a poučný. 
Do školy jsme chodili rádi a těšili se, co 
nového nám bude vyprávět.
Paní Marie Poulová 25. prosince 2021 
oslavila své 104. narozeniny.
Cítí se spokojená a šťastná v kruhu svých 
nejbližších. Má 2 dcery, které jsou jí na-
blízku a pomáhají jí spolu se 4 vnoučaty 
a 10 pravnoučaty.
Děkujeme vám, paní učitelko, za všech-
no, co jste nás naučila, za všechny Vaše 

rady a zkušenosti. Přejeme Vám jménem 
všech Vašich žáků i spoluobčanů hodně 
spokojenosti, radosti, štěstí a především 
zdraví.

Za Sbor pro občanské 
záležitosti Jitka Jablonická

Při Tříkrálové sbírce, která proběhla v sobotu 8. ledna 2022, bylo vybráno 83.476 Kč.
Všem, kteří přispěli, děkujeme.

33



Poradci Bílého kruhu bezpečí 
mohou nyní přijet až za vámi

„Člověk se nepřestává divit…“

Již 25 let pomáhá brněnská pobočka 
Bílého kruhu bezpečí obětem trestných 
činů, pozůstalým i svědkům trestných 
činů. A od loňského roku dokonce není 
vázaná na prostory brněnské poradny. 
Díky tomu, že pro svou činnost získala 
vozidlo, mohou poradci z Brna vyjet za 
klienty i mimo své domovské město.

Drtivá většina obětí kriminality, která 
se obrací pro pomoc na brněnskou po-
radnu Bílého kruhu bezpečí, žije v Brně 
či okolí. Je však samozřejmé, že oběťmi 
se stávají i lidé mimo tuto oblast. A po-
kud nebydlí v dojezdové vzdálenosti od 
Brna nebo je pro ně zkrátka nemožné na 
pobočku přijít, zůstávali až do nynějš-
ka odkázáni pouze na naši bezplatnou 
non-stop linku pro oběti na čísle 116 
006. Změnu v této situaci přináší právě 
mobilní poradna. Díky ní se nyní právní 

a psychologická pomoc může dostat do 
kteréhokoli kouta Jihomoravského kraje.

Obrátit se na Bílý kruh bezpečí mo-
hou například oběti ublížení na zdraví, 
týrání, vydírání, znásilnění, porušování 
domovní svobody, loupeže, podvodu, 
krádeže a mnohých dalších trestných 
činů. Poradci jim nabídnou především 
konzultaci, při které vyslechnou kon-
krétní příběh a poskytnou právní in-
formace a psychickou podporu. Poradci 
pracují bezplatně a konzultace jsou dis-
krétní. Setkat se s právníkem a psycholo-
gem může klient prakticky na jakémkoli 
místě, a to i v mobilní poradně samotné. 
Je vybavena tak, aby konzultaci bylo 
možné vést přímo uvnitř. Klient tedy 
nemusí uvádět svou adresu pro to, aby 
si poradce k sobě zavolal.

Přístup ke službám Bílého kruhu bez-

pečí je velice jednoduchý. Stačí jedno 
zavolání na kontaktní telefonní číslo 
732 842 664. Pracovnice bílého kruhu 
pak s volajícím domluví vše potřebné 
a dohodne konkrétní podobu a mož-
nosti konzultace. Díky mobilní porad-
ně již není domluva vázaná pouze na 
konzultační hodiny brněnské pobočky, 
tzn. čas konzultace je domluven dle 
možností klienta. Přijít však stále může 
klient i osobně, a to každé úterý či čtvr-
tek. I v takovém případě je však lepší 
se objednat na uvedeném mobilním 
telefonním čísle.

V případě potřeby pomoci neváhejte 
Bílý kruh bezpečí kontaktovat.

Žijeme v pěkném menším městě, kte-
ré má upravené náměstí s příjemným 
parčíkem. Je vybaveno i dostatečně 
velkým parkovištěm pro auta. Větší 
i menší ulice jsou rovněž vyasfaltované, 
chodníky vydlážděné, osvětlení sví-
tí. Prostor před nádražím taky doznal 
úpravy, i když to bylo trochu později. 
Z kopce Starý hrad vše jistí svým pů-

vabem kaple sv. Floriána a Šebestiána, 
která je krásnou dominantou města. 
Dalo by se říci, že je vše v pořádku až 
do doby, než se v zimě rozhodnete jet 
někam vlakem. Jízdenku vám na nádraží 
v pokladně v omezené pracovní době 
prodají. Malé občerstvení je zajištěno 
v automatech. Je tu teplo a útulno. Ale 
ouha! V čekárně můžete setrvat jen do 

doby, kdy se prodávají jízdenky. Potom 
se čekárna uzavře. Cestující jsou odká-
záni čekáním na vlak na „peroně“. A tak 
je to celou sobotu i neděli. Když pěkně 
fouká, prochladnete za chvíli. Vyvstává 
otázka, k čemu ta čekárna vlastně slouží? 
V prosinci jsem jela v sobotu do Zlína 
a neprozřetelně jsem přišla na nádraží 
o ¼ hodiny dříve, než měl vlak odjezd, 
tak jsem se klepala na nástupišti. Se 
mnou dalších asi 11 cestujících. Na můj 
dotaz paní výpravčí, která měla ten den 
službu, proč je čekárna zavřená, bylo 
odpovězeno, ke kvůli nepřizpůsobivým 
občanům. Z toho vyplývá, ať ti přizpů-
sobiví mrznou.

Nevím, jestli je to na všech menších 
nádražích, ale i Moravský Písek se touto 
službou chlubí.

Tomu se říká „služba zákazníkům“.

„Člověk se nepřestává dívít…“

M. Řeh.

www.bkb.cz
bkb.brno@bkb.cz
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Bzenec v proměnách

Profesor Hirš kdysi napsal: „Časy se mění a my v nich!“ – a měl pravdu.
Nemusíme se ani vracet do časů císaře pána nebo první republiky, 
abychom viděli, jak čas mění tvář světa kolem nás. Stačí se podívat 
na snímky Bzence, které byly přílohou městské kroniky v roce 1991 
a porovnat je se současností.
Prošli jsme se tedy v lednu spolu s Filipem Radostou po bzeneckém 
náměstí a snažili se zachytit toto nenápadné, ale neúprosné přesýpání 
času kolem nás Filipovým objektivem.

Petr Janovský, kronikář
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Dálnice D55 za humny Bzence
Asi si spousta občanů Bzence všimla 
zemních prací, které byly v těchto dnech 
započaty u Bzence vlevo směrem na 
Bzenec-Kolonii. Těmito pracemi byl 
zahájen úsek výstavby dálnice D55, která 
má odlehčit komunikaci I/55 (Veselí nad 
Moravou – Uherské Hradiště – Zlín) 
a současně komunikacím vedoucím 
Mor. Písek – Staré Město – Zlín. Stáva-
jící komunikace jsou popisovány jako 
velmi přetížené. Nová dálnice D55 by 
měla být hotova do tří let, její zprovoz-
nění je plánováno na rok 2025. Dálnice 
má propojit Moravskoslezský – Zlínský 
a Jihomoravský kraj. Vzhledem k tomu, 
že se jedná o dálnici, lze počítat s velkým 
provozem. Budováním nové infrastruk-
tury a tím odlehčit městům a obcím od 
stávajícího provozu je velmi důležité 
a správné. ALE současná D5509 má 
zatím stavební povolení a projektovou 
dokumentaci pouze po Bzenec, viz ob-
rázek. Další úsek D5510 Bzenec-Rohatec 
je v oblasti studií a teorie. Skutečnost je 
tedy taková, že s největší pravděpodob-

ností bude několik let Bzenec i okolní 
obce zatížen extrémní dopravou! Pro 
odlehčení se jedná o ,protažení, D55 
k Dúbravě, ale to údajně jen pro osob-
ní dopravu, která by směřovala dále 
do Strážnice. Nákladní doprava bude 
tedy projíždět zřejmě Bzencem a dále 
na Hodonín, Břeclav.
Při současném dopravním zatížení je 
již nyní někdy doprava ve Bzenci velmi 
hustá a pokud na místní komunikace 
spadne, byť na několik let, část dal-
ší dálniční dopravy, tak co tu bude? 
Je tedy zarážející, že do dnešních dnů 
nikdo veřejnost neinformoval o této 
skutečnosti, nikdo nepředstavil žádné 
studie a hlavně nikdo předem neřeší 
zlepšení případné průjezdnosti a bez-
pečnosti dopravy ve městě. Jediné, co 
jsme zaznamenali, tak se směnila část 
pozemků, lesa v Kolonii, kde D55 po-
vede. Nebyl spíše prostor a nutnost řešit 
třeba zbudování kruhových křižovatek 
minimálně u staré Desty, odbočka na 
Strážnici a také třeba na náměstí a to 

samozřejmě na náklady státu jako in-
vestora D55? Průjezdnost bude jen jeden 
z mnoha problémů, dalšími bude určitě 
hluk. Zejména pro Olšovany a Kolonii, 
jelikož auta projíždějící po D55 rychlostí 
130 km/h (povolená rychlost na dálni-
cích) bude i přes hlukové bariéry velmi 
znatelný. Dalším aspektem je prašnost, 
která v podobě drobných prachových 
zrn zahltí své okolí. V neposlední řadě 
to budou vibrace, zejména v případě 
zvětšené nákladní a těžké dopravy přes 
město, už nyní jsou části vozovky zralé 
na opravu.
Vedení města (snad alespoň to nové) by 
mělo co nejdříve začít jednat s kompe-
tentními orgány a úřady a snažit se celou 
věc ještě nyní včas řešit. Budu rád, když 
se budu mýlit, a nakonec bude situace 
lepší, než vypadá. Minimálně bychom 
s tím měli počítat a včas alespoň něco 
udělat. Děkujeme, pánové zastupitelé.

Pavel Hartman
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